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ZAB.0002.2.2024 

Protokół nr LXIII/24 

z LXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
z dnia 22 marca 2024 roku  

1) Otwarcie obrad LXIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 22 marca 2024 r. o godz. 12:08 otworzył LXIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał radnych, następnie Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią 
Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, Pana 
Sławomira Paździerskiego – Dyrektor PCZ – SPZPS we Włocławku, Pana Roberta 
Murawskiego – Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku, Pana Macieja 
Krzemkowskiego -Komendanta PSP we Włocławku, Panią Zofię Ziółkowska – Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku, Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora 
PCPR we Włocławku, Panią Annę Jackowską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku,   Pana Sławomira Stawickiego – Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
we Włocławku oraz przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich 
obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
LXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady.  
Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub 
zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. 
Wniosek powinien zawierać uzasadnienie faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku LXIII 
sesji?  
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Radny Marek Jaskulski złożył wniosek o zajęcie przez radę powiatu stanowiska w sprawie 
tych wszystkich procesów, które się dzieją dzisiaj w Polsce.  Radny powiedział, że jednak był 
to, jest i będzie powiat rolniczy. Radni są reprezentantami tego 90 000 środowiska, dlatego 
winni jednoznacznie zająć swoje stanowisko, popierające te wszystkie postulaty rolników.  
Powiat ma taki charakter, powiat się rozwija, rolnictwo się rozwija, dotrzymało kroku 
europejskim standardom. Jest Komisja Rolnictwa, urzędnicy pomogą napisać stanowisko. 
Radny nie będzie narzucał charakteru stanowiska. Treść powinna popierać te wszystkie hasła, 
czy większość, które się dzieją. Jest to niezbędne, potrzebne. Te procesy mogą być w czasie 
bardzo długie i byłoby pożądane, żeby takie stanowisko było zawarte.  
Przewodniczący Rady powiedział, że będzie jeszcze jednak sesja, ale można wypracować 
stanowisko nawet na tej sesji. W związku z tym Przewodniczący Rady poddał wniosek pod 
głosowanie, kto jest za wnioskiem pana radnego Jaskulskiego.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że chciałby, aby rada podjęła stanowisko w sprawie 
strajków i protestów rolniczych.  
Radny Karol Matusiak poprosił w imieniu klubu radnych o ogłoszenie 5 minut przerwy.   
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i powiedział, że odbyło się spotkanie 
klubów i stanowisko przekaże starosta włocławski.  
Starosta Włocławski  stwierdził, że w 100% utożsamia się z wnioskiem złożonym przez 
pana radnego i postulatami rolników, które płyną z terenu powiatu. W ostatnim czasie 
kilkukrotnie starosta spotkał się z rolnikami z terenu powiatu, zostały przekazane wnioski 
i petycje. Przekazując swoje stanowisko je wspierające, skierował je do Prezesa Rady 
Ministrów i do Ministra Rolnictwa, bo są to organy, które przede wszystkim w tej dziedzinie 
mogą działać. Starosta rozumie stanowisko radnych i też się z nim zgadza. Może to być 
wsparte stanowiskiem czy inną formą wypowiedzianą przez radę powiatu, powiatu typowo 
rolniczego.  Starosta zaproponował, żeby po złożonym wniosku, jeżeli nie ma sprzeciwu, taki 
dokument wypracowany został przez zarząd powiatu, następnie przedstawiony Komisji 
Rolnictwa, aby on także zawierał wszystkie aspekty dotyczące tego tematu i związane 
z działalnością rolników na terenie powiatu. Następnie przedstawiony radzie powiatu do 
przyjęcia i przesłania do odpowiednich organów. Kadencja obecnej rady trwa do 30 kwietnia 
2024 r. W bardzo krótkim czasie jest możliwość to stanowisko wypracować i przyjąć. 
Przewodniczący Rady  powiedział, że sesja będzie zwołana zaraz po wyborach.  W związku 
z tym stanowisko rada przegłosuje i wyśle się jeszcze raz w imieniu rady petycje i prośby do 
organów nadrzędnych o złagodzenie tych wszystkich środków z jakimi borykają się rolnicy. 
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że pomysł jest bardzo dobry, tylko czy czasowo uda 
się to zrobić? Ewentualnie opinia i stanowisko rady zawarte pod koniec kwietnia do sytuacji 
strajkowej i sytuacji w rolnicy może być już nieaktualna. Z tego, co radny wie, to mają być 
podpisane porozumienia, czy są podpisywane porozumienia. Można już potem tylko 
przypominać, że jest się ważnym i potrzebnym mieszkańcom. Czas teraz jest bardzo późny 
i następna sesja będzie po wyborach, kiedy fizycznie nie wiadomo czy wszyscy będą mieli 
prawo dyskutować i zdecydować o tym. To nie była sytuacja, która powstała dzisiaj i Urząd 
Marszałkowski zadziałał w sposób prawidłowy, zwołał nadzwyczajną sesję, która była 
poświęcona tylko sytuacji w rolnictwie i był wskazany wzór do postępowania i można było 
skorzystać. Radny nie ma żalu do pana przewodniczącego i starosty, bo takie działania były 
podejmowane przynajmniej przez pana starostę, bo komitet protestacyjny pojawił się i te 
protesty były zrobione. Jest jeszcze jeden aspekt, czy te stanowiska, to będą słuchane, 
słyszalne, czy tylko będą to stanowiska na papierze i to jest dylemat.  
Przewodniczący Rady powiedział, że można zwołać sesję nadzwyczajną i poświęcić  ją 
sprawom związanym z rolnictwem. Ta sesja byłaby poświęcona sytuacji rolników 
w powiecie, która jest w tej chwili nieciekawa.  
Następnie poinformował, że pismem: 
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 z dnia 15 marca 2024 r.  zarząd powiatu wniósł o  poszerzenie porządku obrad  
o następujące materiały:  

 Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego Powiatowego Centrum 
Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za rok 2023.  

 Informację o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2023 roku. 

 projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040. 

 projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2024.  

 projekt w sprawie przyznania w roku 2024 dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 
lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości.  

 projekt uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Lubrańcu – Marysinie oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale.  

 projekt uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu oraz zobowiązania do 
ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale.  

 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego.  

 Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 roku.  

Wniosek oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w materiałach na sesję (załącznik nr 3).  
 z dnia 22 marca 2024 r. wniósł o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040  
(tekst jednolity);  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 (tekst jednolity). 

Wniosek oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik nr 4).  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania: 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 7 w brzmieniu: 
7) Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 
2023.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad sprawozdania. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 8 w brzmieniu: 
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8) Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2023 roku. 
Poprosił  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad informacji.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 20 w brzmieniu: 
20) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity) 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 21 w brzmieniu: 
21) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2024 wraz z autopoprawką (tekst jednolity)  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały wraz z autopoprawką.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 22 w brzmieniu: 
22) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2024 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 23 w brzmieniu: 
23) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Lubrańcu – Marysinie oraz zobowiązania do 
ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 24 w brzmieniu: 
24) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału 
przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu oraz zobowiązania do ponoszenia 
kosztów kształcenia w tym oddziale.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 25 w brzmieniu: 
25) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad sprawozdania. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 
punktu, jako punktu 26 w brzmieniu: 
26) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 roku.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowani: 
Za - 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad sprawozdania. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LXIII  sesji?  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem wniosków, poinformował, że porządek obrad 
składa się z 32 punktów i przystępuje do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Poinformował  również, że w dniu sesji radni otrzymaliście porządek obrad LXIII sesji 
uwzględniający wnioski zarządu powiatu o zmianę porządku obrad (załącznik nr 14). 
  
4) Przyjęcie protokołu nr LXII/24 z dnia 30 stycznia 2024 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LXII Sesji, który był do wglądu w 
Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, rada powiatu przyjęła protokół nr LXII/24 z dnia 30 stycznia 2024 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

31 stycznia 2024 r. do 14 marca 2024 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  15 marca 2024 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. W dniu dzisiejszej sesji - sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania?   
Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 31 
stycznia 2024 r. do 14 marca 2024 r. stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  15 
marca 2024 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.   
 
6) Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 

oraz użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych  we Włocławku 
stosownie do przepisu paragrafu 8 pkt 1 uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 17 czerwca 2013 r. przekazał podmiotowi tworzącemu informację 
o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego 
podmiotu. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
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Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała informację dotyczącą zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Sławomir Paździerski  – Dyrektor 
Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, który jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu  22 marca 2024 roku przyjęła 
Informację.  
Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2023 r. stanowi załącznik nr 17 do 
niniejszego protokołu.  
 
7) Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego Powiatowego Centrum 

Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we 
Włocławku za rok 2023.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Powiatowe Centrum Zdrowia - Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, na podstawie art. 265 ust. 2 
ustawy o finansach publicznych przedłożył Zarządowi Powiatu informację z wykonania planu 
finansowego jednostki za 2023 rok. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
roczne sprawozdanie.  
Roczne sprawozdanie z wykonania planu finansowego Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za rok 
2023 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 
8) Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Prokurator Rejonowy we Włocławku na podstawie art. 
72 § 1 ustawy Prawo o prokuraturze przedstawił na obrady Rady Powiatu informację o stanie 
przestępczości i jej zwalczaniu w powiecie w 2023 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Informację.  
Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczania na terenie działania Prokuratury 
Rejonowej we Włocławku w 2023 roku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
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9) Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach 

pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Policji we Włocławku przedłożył 
na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim w roku 2023 i wynikach pracy komendy policji.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą raportu.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. analizowała informację 
dotyczącą stanu bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2023 rok. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym raportem.  
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji jest nadkomisarz Pan Robert Murawski  - 
Komendant Miejski Policji we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 roku przyjęła 
raport.  
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
10) Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 

o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu włocławskiego za 2023 r., wraz 
z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek o powiatu włocławskiego na 
lata 2019 – 2023 w części dotyczącej powiatu włocławskiego w 2023 r.”.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2023 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. analizowała informację  
dotyczącą stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu włocławskiego za 2023 r. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 roku przyjęła  
Informację.   
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Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu włocławskiego za 2023 r., wraz z realizacją „Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek o powiatu włocławskiego na lata 2019 – 2023 w części dotyczącej 
powiatu włocławskiego w 2023 r.” stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 
11) Stan bezpieczeństwa sanitarnego powiatu włocławskiego w 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2023 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
informacją.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. analizowała informację  
dotyczącą stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu włocławskiego w 2023 roku. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.   
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informację.   
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała informację dotyczącą Stanu bezpieczeństwa sanitarnego powiatu włocławskiego 
w 2023 roku. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Zofia Ziółkowska -  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, która jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22  marca 2024 roku przyjęła 
informację. 
Informacja - Stan bezpieczeństwa sanitarnego powiatu włocławskiego w 2023 roku stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady przekazał dalsze prowadzenie obrad Pani Annie Kozłowskiej – 
Wiceprzewodniczącej Rady.  
 
12) Sprawozdanie z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 

lokalnego rynku pracy na lata 2021 – 2027” za rok 2023.  
 
Pani Anna Kozłowska Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że radni otrzymali 
sprawozdanie z realizacji Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku 
pracy za rok 2023.   
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. analizowała sprawozdanie 
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dotyczące realizacji za rok 2023  Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego 
rynku pracy na lata 2021 – 2027.  
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Anna Jackowska -  Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, która jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było,  to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 
roku przyjęła sprawozdanie.  
Sprawozdanie z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 
pracy na lata 2021 – 2027” za rok 2023 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
13) Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 
2023.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że radni otrzymali informację z wykonania 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 
2023.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńska – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała Informację dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykonania „Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 2023. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała informację.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformowała, że na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor 
PCPR we Włocławku oraz dyrektor PUP we Włocławku, które jeżeli będą pytania udzielą 
odpowiedzi.  
Radni nie podęli dyskusji.   
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było,  to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 
roku przyjęła informację. 
Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 2023 stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu.  
 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 
przemocy w rodzinie w powiecie włocławskim na lata 2021-2025.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że w związku z wejściem ustawy o zmianie ustawy  
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw  zostało 
wprowadzonych wiele zmian, które spowodowały konieczność przedłożenia projektu 
uchwały.  
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Poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o 
przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Powiatowego 
programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie 
w powiecie włocławskim na lata 2021-2025. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy 
w rodzinie w powiecie włocławskim na lata 2021-2025 stanowi załącznik nr 26 do 
niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie przyjęcia Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 
ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie włocławskim na lata 2021-2025 stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.   
 
15) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Powiatowego programu działań profilaktycznych mających na celu udzielenie 
specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia 
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie w powiecie włocławskim na lata 2021-2025.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że w związku z wejściem ustawy o zmianie ustawy 
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych ustaw należało dokonać 
zmian w dotychczas obwiązującej uchwale.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący zmienia w  uchwale w sprawie przyjęcia 
Powiatowego programu działań profilaktycznych mających na celu udzielenie 
specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod 
wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie 
w powiecie włocławskim na lata 2021-2025. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosiła o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Powiatowego programu działań profilaktycznych mających na celu udzielenie 
specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod 
wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie 
w powiecie włocławskim na lata 2021-2025 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie przyjęcia Powiatowego programu działań profilaktycznych mających na celu 
udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia 
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 
przemocą w rodzinie w powiecie włocławskim na lata 2021-2025 stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu.  
 
16) Rozparzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 

korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie 
włocławskim na lata 2024-2025.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że głównym celem programu jest pomoc osobom 
stosującym przemoc domową w zaprzestaniu jej stosowania. Cel ten ma być osiągnięty 
poprzez zmianę postaw osób stosujących przemoc. Program kierowany jest do pełnoletnich 
mieszkańców powiatu włocławskiego stosujących przemoc domową. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyjęcia Powiatowego programu korekcyjno-
edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie włocławskim na lata 2024-
2025. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny Jan Ambrożewicz poprosił o przedstawienie - jaki to jest rzeczywiście problem i ilu 
osób dotyczy oraz jakie ewentualnie działania są przewidywane, jakie są środki finansowe? 
Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor PCPR we Włocławku poinformowała, że z danych 
zebranych statystycznych okazuje się, że ostatni rok był rokiem, gdzie przemoc domowa  
zmniejszyła się. Są to takie dane troszeczkę zafałszowane. Jeśli chodzi o skalę zjawiska, ona 
generalnie w dalszym ciągu jest ukrywana i do pewnego momentu, dopóki nie zostanie 
założona niebieska karta sprawcą przemocy, te problemy nie wypływają i statystyki, zdaniem 
dyrektora, są niepełne. Jeśli chodzi o programy korekcyjne- edukacyjne, to jest zadanie 
realizowane przez powiaty, zadanie zlecone, zadanie rządowe, więc finansowane ze środków 
z  budżetu wojewody. Na dzień dzisiejszy zapotrzebowano na jedną turę takiego programu 
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korekcyjno – edukacyjnego zajęcia grupowe, przewidziane są dla maksymalnie 15 osób. Do 
niedawna działania te prowadzone były przed pandemią, natomiast w późniejszym terminie 
nie były one takie proste do realizacji z uwagi na dobrowolność udziału w programach 
korekcyjno – edukacyjnych. Dzisiejsze przepisy się zmieniły. Sprawcy kierowani mogą być 
nie tylko przez sąd do odbycia programu korekcyjno - edukacyjnego, ale również przez 
Gminne Komisje Rozwiązywania Problemów Społecznych. Zapotrzebowanie istnieje 
chociażby z tego względu, że już wpływały do pana starosty zapytania, kto ten program 
będzie realizował i jak to będzie wyglądało, która z instytucji będzie organizatorem. Zmieniły 
się też zasady realizacji programu, bo samo przystąpienie do jego realizacji, zgłoszenie, 
przeprowadzenie diagnozy sprawcy jest już zaliczane przez wojewodę jako przystąpienie do 
programu i środki zostają przyznawane. Wcześniej środki związane były z ukończeniem 
programu. Niestety  sprawcy nie zawsze trwają w systematyczności i uczestniczą 
w programie korekcyjno-edukacyjnym. Dla każdego ze sprawców na realizację programu 
przeznaczone jest 60 godzin, z czego 30 godzin dla indywidualnych spotkań ze sprawcami, 
czyli tak naprawdę 2 godziny dla każdego sprawcy, żeby opracować program wsparcia 
i diagnozę, a 30 godzin to godziny grupowej terapii. 
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła  do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 16 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 
korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie włocławskim 
na lata 2024-2025 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. w sprawie przyjęcia 
Powiatowego programu korekcyjno-edukacyjnego dla osób stosujących przemoc domową 
w powiecie włocławskim na lata 2024-2025 stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 

psychologiczno-terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie 
włocławskim na lata 2024-2025.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że głównym celem programu jest powstrzymanie 
osoby stosującej przemoc domową przed dalszym jej stosowaniem oraz rozwijanie 
umiejętności samokontroli i rozwiązywania problemów bez stosowania przemocy. Program 
kierowany jest do pełnoletnich mieszkańców powiatu włocławskiego stosujących przemoc 
domową. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyjęcia Powiatowego programu psychologiczno-



 14

terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie włocławskim na lata 
2024-2025. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia Powiatowego programu 
psychologiczno-terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową w powiecie 
włocławskim na lata 2024-2025 stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. w sprawie przyjęcia 
Powiatowego programu psychologiczno-terapeutycznego dla osób stosujących przemoc 
domową w powiecie włocławskim na lata 2024-2025 stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu.   
 
18) Rozparzenie projektu uchwały w sprawie Powiatowego programu rozwoju pieczy 

zastępczej na lata 2024 – 2026.  
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że program jest kontynuacją działań ujętych 
w Programie Pieczy Zastępczej  na lata 2021 – 2023, który Rada powiatu  podjęła w dniu  
27 kwietnia 2021 r. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że  Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyjęcia Powiatowego programu rozwoju pieczy 
zastępczej na lata 2024 – 2026. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosiła o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła  o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie Powiatowego programu rozwoju 
pieczy zastępczej na lata 2024 – 2026 stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. w sprawie Powiatowego 
programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2024 – 2026 stanowi załącznik nr 39 do 
niniejszego protokołu.  
 
19) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2024 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 
roku stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r.  w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2024 roku stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
 
20) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku 
nr  1 i 2 wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Wojciech Zawidzki poprosił o wytłumaczenie zmian zawartych zarówno w WPF, jak 
i budżecie wraz z autopoprawkami.  
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, że w toku wykonywania 
budżetu zachodzi konieczność wprowadzenia zmian zarówno w planie dochodów, jak 
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i w planie wydatków, co jest związane z otrzymanymi pismami, informacjami, decyzjami, 
zarówno od Ministra Finansów, jak i wojewody kujawsko – pomorskiego oraz wniosków  
jednostek organizacyjnych.  Plan dochodów w budżecie powiatu zwiększa się o następujące 
kwoty: 3 372 194 zł - jest to zwiększenie po stronie dochodu z tytułu zwiększonej subwencji 
oświatowej, o 1 334 425 zł zwiększa się również plan dochodu z tytułu otrzymanej subwencji 
rozwojowej na ten rok,  o 159 337 z, z tytułu zwiększenia dotacji na zadania zarówno zlecone 
i własne powiatu od wojewody kujawsko – pomorskiego w 2024 roku, o kwotę 1 mln zł 
z tytułu pomocy finansowej w formie dotacji celowej jest województwa kujawsko – 
pomorskiego na dofinansowanie dwóch zadań własnych powiatów. Są to zadania 
inwestycyjne pod nazwą Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Powiatowym Centrum 
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu -  500 000 zł i budowa boiska 
w Lubrańcu – Marysinie  również 500 000 zł. O kwotę 158 476,16 zł na projekty dotyczące 
wyjazdów młodzieży, to są projekty ERASMUS  i kwota jest dla ZS w Lubrańcu – Marysinie 
i 259 316,62 zł  również analogicznie na projekt taki dla ZS w Izbicy Kujawskiej. O kwotę 
149 065 zł, to są środki, jak co miesiąc, na fundusz pomocy Ukrainie, ale związanych 
z realizacją zadań oświatowych i również otrzymano refundację poniesionych wydatków 
w ubiegłym roku w projekcie ERASMUS, także tu też zwiększa się dochody  o kwotę 
38 617,98 zł  oraz domy pomocy społecznej w związku z ustanowieniem kwoty nowej 
odpłatności dla mieszkańców w bieżącym roku. Zwiększają plan dochodów o kwotę  
1 880 398 zł. Tą kwotą również będą zwiększone plany wydatków domów pomocy 
społecznej. Powiatowy Zarząd Dróg zwiększa też plan dochodów o kwotę 165 394 zł z tytułu 
opłat za zajęcie pasa drogowego. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową, to w związku 
z otrzymaniem zwiększonej subwencji oświatowej po stronie dochodów również plan 
wydatków uległ zwiększeniu w przypadku placówek oświatowych i poradni, i tutaj 
zwiększenie planów wydatków w szkołach i poradniach dotyczy wysokości kwoty 4 313 286 
zł. Jest to związane z podwyżkami wynagrodzeń dla nauczycieli w jednostkach oświatowych 
i zwiększonym odpisem na zakładowy fundusz socjalny w bieżącym roku. Ponadto zwiększa 
się plan wydatków o kwotę łącznie 522 240,97 zł  na projekty Erasmus w Izbicy Kuj. 
i Lubrańcu – Marysinie.  Tutaj wykłada się na razie kwotę 20% własnych środków, ona po 
zrealizowaniu zadania będzie zrefundowana. Są to wyjazdy do Grecji dla młodzieży zarówno 
z Izbicy Kuj., jak i Lubrańca. Zwiększa się również plan wydatków w placówkach 
oświatowych o kwotę 88 050 zł na formy dokształcenia zawodowego nauczycieli.  Zwiększa 
się te środki zdejmując je z planu finansowego w Starostwie Powiatowym. Ponadto w planie 
Starostwa Powiatowego zwiększa się środki z dotacji celowej wojewody, które otrzymano po 
stronie dochodów oraz zwiększa się plan wydatków na zadaniu budowa boiska przy Zespole 
Szkół w Lubrańcu - Marysinie o kwotę 100 000 zł na budowę przyłącza energetycznego oraz 
przebudowę linii energetycznej. Zastąpiło się 500 000 zł z dotacji województwa kujawsko - 
pomorskiego i analogicznie w Chodczu. Ponadto w związku z uzyskaniem pożyczki 
z Kujawsko - Pomorskiego Funduszu Rozwoju w Toruniu do zadania budowa dwóch 
budynków na potrzeby placówek opiekuńczo – wychowawczych  w Nasiegniewie 
w wysokości 7 803 140,20 zł, zakończeniem zadania ta pożyczka po zrealizowaniu, 
inwestycji  i osiągnięciu wskaźnika produkcji, będzie mogła być umorzona w 85% kapitału 
pożyczki. Pożyczka również jest oprocentowana w wysokości 0%. Planowany okres spłaty tej 
pożyczki to 182 miesiące, czyli zaczyna się ją spłacać od 2027 roku do 2040 roku. Tutaj się 
dokonuje zmian w planie wydatków w podziałkach tylko klasyfikacji budżetowej. 
Analogicznie sprawa wygląda z zadaniem inwestycyjnym, dotyczącym budowy ścieżki 
rowerowej Mostki - Kowal. Również na to zadanie został złożony wniosek i w najbliższym 
czasie będzie można podpisać tą umowę, dotyczącą pożyczki z Kujawsko - Pomorskiego 
Funduszu Rozwoju na kwotę 7 178 713,26 zł.  I tak jak w poprzednim zadaniu po osiągnięciu 
wskaźnika produktu, to jest po zakończeniu zadania, będzie można  ubiegać się o umorzenie 
85% kapitału pożyczki, również przy oprocentowaniu 0%, spłata pożyczki,  od 2027, czyli 
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jest 36 miesięcy karencji do 2040 roku. Też dokonuje się zmian w podziałkach klasyfikacji 
budżetowej. Pozostałe zmiany dotyczą również przesunięć między podziałkami klasyfikacji 
budżetowej w danych jednostkach. Wynika to z bieżących potrzeb jednostek w celu 
prawidłowej realizacji swoich zadań statutowych. 
Wiceprzewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 16 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
3 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2040 stanowi 
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
Tekst jednolity stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2024 – 2040 stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  
 
21) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2024 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie 
dochodów i wydatków. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed 
rozpoczęciem procedury głosowania, poprosiła  uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania uchwały wraz 
z autopoprawką. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
2 osoby nie głosowały  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu.  
Autopoprawka stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  
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Tekst jednolity stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu. 
Uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. zmieniająca uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2024 stanowi załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu.  
 
22) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2024 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na 
obszarze powiatu włocławskiego oraz ich wysokości.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 22 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący przyznania w roku 2024 dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję.   
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed  rozpoczęciem procedury głosowania poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 22 marca 2024 
r.  
Wiceprzewodniczący Rady przystąpiła do procedury głosowania. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw -  0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 roku została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2024 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu 
włocławskiego oraz ich wysokości stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu..  
projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2024 dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 
znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze powiatu włocławskiego oraz ich 
wysokości stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu.  
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23) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie 

oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Lubrańcu – Marysinie oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że projekt uchwały dotyczy złożenia do Ministra 
Obrony Narodowej wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego w Zespole  Szkół w Lubrańcu-Marysinie. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 22 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie 
oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Lubrańcu – Marysinie oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z poprawką dotyczącą właściwej nazwy 
rozporządzenia zacytowanego w treści uzasadnienia, tj. zamiast rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej winno być rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje 
do procedury głosowania wraz z poprawką. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wniosku o zezwolenie na 
utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Lubrańcu – Marysinie 
oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale stanowi załącznik nr 
57 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. w sprawie wniosku 
o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół 
w Lubrańcu – Marysinie oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym 
oddziale stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu.  
 
24) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniosku o zezwolenie na utworzenie 

oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu oraz zobowiązania 
do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że  projekt uchwały dotyczy złożenia do Ministra 
Obrony Narodowej wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 
wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 22 marca br. 
analizowała projekt uchwały dotyczący złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie 
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oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu oraz zobowiązania do 
ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały wraz z poprawką dotyczącą właściwej nazwy rozporządzenia 
zacytowanego w treści uzasadnienia, tj. zamiast rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 
winno być rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuje 
do procedury głosowania wraz z poprawką. 
Poprosiła o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 marca 2024 r. została podjęta. 
Projekt  uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wniosku o zezwolenie na 
utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu oraz 
zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale stanowi załącznik nr 60 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 22 marca 2024 r. w sprawie wniosku 
o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Zespole Szkół w Kowalu 
oraz zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w tym oddziale stanowi załącznik nr 
61 do niniejszego protokołu.  
 
25) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że zgodnie z art. 30a ustęp 5 Karty Nauczyciela 
organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedłożył  
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego za 2023 rok.  
Poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 22 marca br. 
analizowała sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 
mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. 
przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, mianowanych 
i dyplomowanych w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 
stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu.   
Wiceprzewodniczący Rady przekazała dalsze prowadzenie obrad panu Zygmuntowi 
Wierzowieckiemu – Przewodniczącemu Rady.  
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26) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu sporządziła za 
rok 2023 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 22 marca br. 
opracowała sprawozdanie ze swojej działalności za rok 2023 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie 
Powiatu we Włocławku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 r.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 roku stanowi załącznik nr 63 do niniejszego protokołu.   
 
27) Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i powiatu włocławskiego za 2023 r.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów art. 38b ust. 3 ustawy 
o samorządzie powiatowym starosta składa radzie powiatu sprawozdanie z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  za rok ubiegły.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. analizowała sprawozdanie 
Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z pracy Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i powiatu włocławskiego 
za 2023 r. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a sprzeciwu nie było,  
to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na prawach powiatu 
i powiatu włocławskiego za 2023 r. stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu.   
 
28) Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2023 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego sporządziła za rok 2023 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
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Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i 
Porządku Publicznego na posiedzeniu w dniu 26 lutego br. opracowała sprawozdanie ze 
swojej działalności za rok 2023 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu we 
Włocławku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2023 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2023 roku stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu.   
 
29) Sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

we Włocławku za rok 2023.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Rewizyjna sporządziła za rok 2023 
sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 5 marca br. opracowała sprawozdanie z realizacji planu 
pracy i kontroli za rok 2023 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu we Włocławku.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej w 2023 roku.  
Sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we 
Włocławku za rok 2023 stanowi załącznik nr 66 do niniejszego protokołu.   
 
30) Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

we Włocławku w 2023 roku.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych sporządziła za 
rok 2023 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską - Przewodniczącego Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych na posiedzeniu w dniu 5 marca br. 
opracowała sprawozdanie ze swojej działalności za rok 2023 i przedłożyła do zatwierdzenia 
Radzie Powiatu we Włocławku..   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 22 marca 2024 r. przyjęła 
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 r.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2023 roku stanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu.   
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31) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady przypomniał o konieczności złożenia oświadczenia majątkowego 
w terminie do dnia 30 kwietnia 2024 r. według stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku.  
Przewodniczący zapytał radnych czy chcieliby wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Jan Ambrożewicz  stwierdził, że jest to ostatnia sesja, gdzie radni jeszcze mają 
prawo decydować w wielu rzeczach. Następne sesje to będą bardziej sesje kurtuazyjne. 
Będzie się wydawać, że dużo można, a tak naprawdę to będą mogli robić to następni radni.  
W jednej z gmin jest taka opinia, że już nie ma rady, że rada się odzywa wtedy, kiedy jest 
okres wyborów. Wtedy nagle powstają projekty inwestycji, wszyscy przebudowują tą gminę.    
Rada powiatu jest w tej lepszej sytuacji, bo w tej najdłużej kadencji jaka się zdarzyła do tej 
pory w samorządzie, powiat włocławski rozwija się przez cały okres tej kadencji. Radny 
serdecznie podziękował wszystkim radnym za to, że wspólnie udało tyle rzeczy zrobić. Ze 
względu na to, jakie były sympatie, poglądy, to na tej sali radni potrafili wznieść się trochę 
wyżej i wspólnie dla dobra wszystkich mieszkańców. Bez względu na jej przekonania, 
podejmowało się słuszne decyzje i nie ma co ukrywać, że w historii powiatu i w historii 
wszystkich gmin ten okres ostatnich pięciu lat jest najlepszym okresem w funkcjonowaniu. 
Pieniądze, jakie udało się pozyskać, jakie się udało pozyskać pozostałym samorządom są 
olbrzymie. Dzięki temu ten powiat, gminy, są tak piękne i tak się rozwijają. Radny w imieniu 
mieszkańców gminy, mieszkańców z okręgu wyborczego, czyli Chodecz i Lubień Kuj.,  
podziękował za to, że te gminy również były dostrzeżone, że inwestycje i środki finansowe, 
które zostały przekazane na obszar części powiatu były bardzo duże i za to radny 
podziękował. Byłoby to niemożliwe, gdyby nie działanie pana Zygmunta Wierzowieckiego, 
Pana Bogdana Domżalskiego i pani Jadwigi Fijałkowskiej, radnej poprzedniej kadencji 
i radnego w tej kadencji, że udało się wykonać drogi, otworzyć, jak to się kiedyś mówiło, 
światło w tunelu. To jest zasługa i mieszkańców, że chcieli w tym kierunku działać, ale 
przede wszystkim zasługa rady, że wspólnie widziało się ten problem. Jest to również zasługa 
wszystkich pracowników, kierowników, dyrektorów, bo dzięki tej wspólnej pracy udało się 
tyle dobrych rzeczy w tym powiecie zrobić. Było to dla radnego wielkim zaszczytem 
i honorem, że mógł przez te lata wspólnie pracować. 
Przewodniczący Rady podziękował radnemu za słowa otuchy pod adresem radnych z okręgu 
nr 5. Mieszkańcy jedynie mogą zdecydować czy zasłużyło się ewentualnie na dalszą pracę 
i rozwój powiatu. Przewodniczący Rady powiedział, że będzie się ponownie zabiegać 
o reelekcję. Przewodniczący podziękował wszystkim radnym za wsparcie tego okręgu 
wyborczego.  
Radny Wojciech Rudziński poruszył sprawę nagród dla nauczycieli. Karta nauczyciela 
gwarantuje, że nauczyciel może otrzymać nagrodę za swoje wyjątkowe osiągnięcia 
dydaktyczno – wychowawcze . Nie wszyscy oczywiście nauczyciele, tylko jeden ze szkoły, 
zależy to od starosty zgodnie z regulaminem, że na to pieniądze są zagwarantowane nie mniej 
niż 1% od płac nauczycieli. Organ prowadzący może przyznawać nagrody i są to nagrody 
organu prowadzącego i nagrody dyrektora. Od 5  lat nauczyciele nie otrzymują nagród, 
nagrody otrzymują tylko dyrektorzy. Radny rozmawiał z panem starostą, który stwierdził, że 
dyrektorzy mają małe dodatki. W związku z tym nagrody otrzymują co roku tylko dyrektorzy. 
W związku z tym radny zaproponował, aby zwiększyć budżet w tym roku na nagrody 
nauczycieli lub zwiększyć dodatki dyrektorom szkół, żeby nauczycieli nie pozbawiać tego 
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prawa. Na ten temat radny rozmawiał ze starostą oraz poruszał na posiedzeniu. Opinię 
radnego podzielają niektórzy pracownicy Starostwa Powiatowego we Włocławku, którzy 
znają sprawę. W  związku z tym radny poprosił pana przewodniczącego, żeby to było 
realizowane. Radny podkreślił, że dzięki nagrodom nauczyciele mają motywacje do dalszego 
swojego rozwoju w pracy. Są też nagrody ministra, kuratora oświaty czy marszałka. Jeśli 
wniosek jest kierowany do ministra, to przy weryfikacji zwraca się uwagę czy nie otrzymał 
nagrody organu prowadzącego, to wówczas ma przyznawane mniejsze punkty. Należałoby 
ten temat rozpatrzyć.  
Przewodniczący Rady podziękował za uwagę. Przewodniczący też słyszał pewne 
niezadowalanie społeczności nauczycielskiej. Tą sprawą powinna zająć się Komisja Edukacji, 
Kultury i Sportu i przygotować jakiś projekt do zarządu powiatu, a zarząd przedstawi swoją 
opinię radzie powiatu a rada podejmie stosowną opinię.  
Następnie Przewodniczący złożył życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. Życzył miłych, 
zdrowych, wesołych Świąt Wielkanocnych, smacznego jajka, świąt w gronie rodzinnym, 
dużo radości, uśmiechu i optymizmu. Wszystkie najlepszego.  
 
32) Zamknięcie obrad LXIII Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 22 marca 2024 
r. o godz. 13:50 zamknął LXIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
 

 
 
      Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała:  
Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………. 
  


